
Protokół Nr I / 2006 
z sesji Rady Gminy Łęka Opatowska 

z dnia  24 listopada 2006 r. 
 

 
Pkt 1. Otwarcie sesji 
 
Pierwsze posiedzenie Rady Gminy w dniu 24 listopada 2006 roku o godz. 11:00 
otworzył Przewodniczący Rady IV kadencji Rady Gminy Łęka Opatowska Piotr 
Zimoch. 
Na wstępie poprosił wszystkich o powstanie i uczczenie minutą ciszy górników, 
którzy zginęli w kopalni Halemba w Rudzie Śląskiej.  
Następnie powitał wszystkich radnych i poprosił radnego seniora Zdzisława 
Kłodnickiego o dalsze prowadzenie obrad sesji zgodnie z ustawą o samorządzie 
gminnym. 
 
Radny Senior Kłodnicki Zdzisław powiedział, że po raz czwarty z rzędu przypadł mu 
zaszczyt prowadzić obrady I sesji Rady Gminy. Poinformował, że na 15 radnych są 
obecni wszyscy radni. 
Powitał serdecznie wszystkich radnych, szczególnie radnych  wybranych po raz 
pierwszy oraz radnych wielu kadencji. Powitał również wójta Wacława Szalka, 
skarbnik Brząkałę Alinę oraz wszystkich przybyłych na obrady sesji. 
 
Pkt 2. Ślubowanie radnych 
 
Następnie radny Kłodnicki Zdzisław wyjaśnił jak odbędzie się ślubowanie radnych.  
Najpierw została  odczytana rota ślubowania następującej treści:: „Wierny Konstytucji 
i prawu Rzeczypospolitej Polskiej, ślubuję uroczyście obowiązki radnego sprawować 
godnie, rzetelnie i uczciwie, mając na względzie dobro mojej Gminy i jej 
mieszkańców”, a najmłodszy radny, którym jest Pan Janusz Stryczek wyczytywał w  
kolejności alfabetycznej nazwiska i imiona radnych, którzy wypowiadali słowo 
„ślubuję”. Niektórzy z nich dodali słowa „tak mi dopomóż Bóg”.  
 
Pkt. 3. Ustalenie porządku obrad 
 
Po ślubowaniu przystąpiono do przedstawienia porządku obrad. 
Zaproponowano następujący porządek obrad: 

1. Otwarcie sesji i stwierdzenie prawomocności obrad. 
2. Ślubowanie radnych. 
3. Ustalenie porządku obrad. 
4. Wybór Przewodniczącego Rady Gminy Łęka Opatowska: 

a) zgłaszanie kandydatów na funkcję Przewodniczącego Rady Gminy, 
b) powołanie Komisji Skrutacyjnej, 
c) przyjęcie Regulaminu wyboru Przewodniczącego i Wiceprzewodniczącego 

Rady Gminy, 
d) prezentacja (wystąpienie) kandydatów, 
e) przeprowadzenie głosowania (tajnego), 
f) podjęcie uchwały stwierdzającej wybór. 

       6.  Przejęcie przez Przewodniczącego Rady Gminy prowadzenia sesji od Radnego 
Seniora. 
       7.  Wybór Wiceprzewodniczącego Rady Gminy: 

 



                       a)    zgłaszanie kandydatów na funkcję Wiceprzewodniczącego Rady Gminy, 
                       b)    powołanie Komisji Skrutacyjnej, 
                       c)    prezentacja ( wystąpienia) kandydatów, 
                       f)     przeprowadzenia głosowania  
                       g)    podjęcie uchwały stwierdzającej wybór 
         8.  Sprawozdanie wójta o stanie Gminy. 
         9.  Interpelacje radnych Rady Gminy.  
       10.  Wolne głosy i wnioski. 
       11.  Zakończenie obrad I sesji Rady Gminy. 
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Radny Flaczyk Jerzy zaproponował, aby na dzisiejszej sesji wybrać komisję 
rewizyjną oraz ustalić stan osobowy stałych komisji rady. 
 
Radny Zalewski Leszek poprosił o sprecyzowanie stanu osobowego, czy chodzi o 
ilość radnych w komisji, czy o konkretne nazwiska. 
 
Radny Flaczyk Jerzy wyjaśnił, że chodzi   zadeklarowanie radnych w jakiej komisji 
chcą działać. 
 
Radny Kłodnicki Zdzisław wyjaśnił, że komisje konstytuują  się same na pierwszym  
posiedzeniu. 
 
Radny Rogalewski Henryk  zaproponował aby nie przyjmować propozycji radnego 
Flaczyka. 
 
Radny Kopis Adam dodał, że jest za tym, aby wniosek radnego Flaczka rozdzielić, a 
mianowicie, w sprawie powołania komisji rewizyjnej głosować oddzielnie, lub wybrać 
komisję rewizyjna na następnej sesji. 
 
Po wysłuchaniu uwag Radny Senior zaproponował przegłosowanie wniosku najdalej 
idącego czyli wniosku radnego Rogalewskiego. 
 
Radca Prawny Drzazga Gabriela zwróciła uwagę, że winien być rozpatrzony wniosek 
radnego Flaczyka, wyjaśniając, że był to pierwszy wniosek  o wprowadzenie  zmian 
do porządku obrad i należy go przegłosować. 
Dopiero później był zgłoszony wniosek o odrzucenie wniosku radnego Flaczyka. 
 
Radny Zimoch Piotr dodał, że te wnioski się wzajemnie wykluczają, wobec 
powyższego należy głosować nad wnioskiem radnego Flaczyka, który zostanie albo 
przyjęty, albo nie. 
 
Po tych wyjaśnieniach Radny Senior porosił o głosowanie w sprawie wniosku 
radnego Flaczyka dot. rozszerzenia porządku obrad o wybór komisji rewizyjnej oraz 
ustalenie stanu osobowego komisji – za głosował 1 radny, przeciw 14 radnych. 
 
Wobec powyższego poddano pod głosowanie proponowany porządek obrad – za 
głosowało 15 radnych (jednogłośnie).  
 
Pkt 4. Wybór Przewodniczącego  Rady Gminy 
 

 



W tym punkcie  poproszono radnych o zgłaszanie kandydatur na przewodniczącego 
Rady Gminy. 
Radna Skotnik Elżbieta zaproponowała kandydaturę radnego Zimocha Piotra.  
Radny Jeziorny Marcin zaproponował kandydaturę radnego Piszczałkę Kazimierza. . 
Radny Pacyna Marian podał kandydaturę radnego Kłodnickiego Zdzisława.  
Kandydaci  wyrazili zgodę na kandydowanie. 
Następnie podano propozycję osób do komisji skrutacyjnej 
Radna Skotnik Elżbieta zaproponowała osobę radnego Jacka Markiewicza. 
Radny Kopis Adam zaproponował radną Ewę Kosińską. 
Radny Zimoch Piotr podał radnego Janusza Stryczka. 
Podani kandydaci wyrazili zgodę na pracę w komisji skrutacyjnej. 
Radny Senior Kłodnicki Zdzisław poddał pod głosowanie zaproponowany skład 
komisji skrutacyjnej – za głosowało 15 radnych (jednogłośnie). 
Po głosowaniu ogłoszono 5 - cio minutową przerwę, w trakcie której komisja 
skrutacyjna wybrała ze swego grona przewodniczącego komisji, którym został radny 
Stryczek Janusz oraz przygotowała karty do głosowania. 
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Po przerwie wznowiono obrady  i radni rozpatrzyli projekt uchwały  Nr I/ 1/ 2006 w 
sprawie Regulaminu wyboru Przewodniczącego i Wiceprzewodniczącego Rady 
Gminy Łęka Opatowska. 
Radny Senior odczytał regulamin. Radni nie mieli  pytań ani uwag w związku z czym 
projekt uchwały poddano głosowaniu – za przyjęciem regulaminu głosowało 15 
radnych (jednogłośnie) 
 
Po przyjęciu Regulaminu wyboru Przewodniczącego i Wiceprzewodniczącego Rady 
Gminy Łęka Opatowska. 
wystąpili kandydaci na Przewodniczącego Rady Gminy. 
Jako pierwszy zaprezentował się radny Zimoch Piotr, który powiedział, że ma 45 lat, 
ukończył Akademię Rolniczą w Poznaniu. Ma żonę i dwoje dzieci. Przewodniczył 
radzie poprzedniej kadencji, która pracowała sprawnie. Pod względem merytoryczno 
– prawnym działano poprawnie. Rada dążyła do wdrożenia inwestycji przyspieszenia 
rozwoju w gminie. Rada wykazała się dużą determinacją, co podkreślił wójt w swoim 
wystąpieniu  na ostatniej sesji.  Można tylko chcieć, żeby w tej kadencji udało się 
realizować zaplanowane inwestycje w takim tempie. W oparciu o doświadczenie z 
poprzedniej kadencji będzie starał sprawy problemowe załatwiać we własnym gronie. 
Obiecał, że współpraca z wójtem będzie w kierunku pozyskiwania środków na 
realizację zadań. Zaapelował do radnych, aby wybierając osobę na 
przewodniczącego rady kierowali się swoim zdaniem, a nie ulegali naciskom, bo 
przeczy to założeniom rady. Tworzymy radę Gminy, która działa na rzecz Gminy, i 
nie kierować się animozjami, tylko meritum. Radni dokonują wyboru, a nie kto inny. 
Drugi kandydat radny Piszczałka Kazimierz na początku posłużył się cytatem 
słynnego malarza .. „ koń jaki jest każdy widzi”.  Dodał, że nie jest człowiekiem z 
nikąd. Jest sołtysem z 18 – letnim stażem . W poprzedniej kadencji prowadził komisję 
rewizyjną. Ma kilka dobrych pomysłów na prowadzenie tej rady, które przedstawi jak 
zostanie wybrany. Jest człowiekiem środka, który raczej łączy niż dzieli. Fakt 
złożenia propozycji  kandydowania na przewodniczącego rady wysoko sobie ceni. 
Jeżeli  radni obdarzą go zaufaniem starać się będzie rozwiązywać wszelkiego 
rodzaju sporne sprawy na miejscu, bez pośredników. 

 



 
Kolejny kandydat na przewodniczącego rady, radny Kłodnicki Zdzisław powiedział, 
że  czwarty raz jest radnym i dłużej działa na tym terenie niż niektórzy mają lat. Zna 
gminę wzdłuż i w szerz, zna ludzi. Pełnił już funkcje w-ce wójta przez jedną kadencję. 
Znajomość specyfiki pracy rady, urzędu Gminy, organizacji na terenie Gminy nie jest 
mu obca. Zamierza prowadzić tak radę, aby nie wchodzić w kompetencje wójta, a 
rada pilnowała swoich kompetencji, a jednocześnie pomagała wójtowi w pracy. 
Stawia sobie za cel dobro ogółu. Zadaniem przewodniczącego jest pogodzenie 
wszelkich animozji i  spraw indywidualnych radnych,  którzy mają zobowiązania 
wobec swoich wyborców i jednocześnie stworzyć dobrą atmosferę współpracy. Tylko 
w zgodzie i miłej atmosferze jesteśmy w stanie wypracować kompromis. Na 
zakończenie swojego wystąpienia  poprosił radnych o głos na jego osobę. 
 
Po prezentacji kandydatów przystąpiono do wyborów tajnych na Przewodniczącego 
Rady Gminy. 
Przewodniczący komisji skrutacyjnej Janusz Stryczek przypomniał jeszcze raz 
zasady głosowania. Radni 
 w kolejności alfabetycznej  podchodzili  i oddawali głosy. 
Po głosowaniu ogłoszono 5 minutową przerwę na policzenie głosów. 
Po obliczeniu głosów Przewodniczący Komisji Skrutacyjnej Janusz Stryczek odczytał 
protokół komisji . 
 W wyniku tajnego głosowania poszczególni radni otrzymali następującą liczbę 
głosów: 
1. Kłodnicki Zdzisław – 3, 
2. Piszczałka Kazimierz – 8 
3. Zimoch Piotr - 4 
 Następnie Radny Senior Kłodnicki Zdzisław odczytał projekt uchwały Nr I / 2 / 2006  
w sprawie wyboru Przewodniczącego Rady Gminy Łęka Opatowska, która stwierdza 
wybór  Pana Piszczałki Kazimierza na Przewodniczącego Rady Gminy. Za 
przyjęciem uchwały głosowało 15 radnych. 
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Pkt 6. Przejęcie przez Przewodniczącego Rady Gminy prowadzenia sesji od 
Radnego Seniora 

 
Po ogłoszeniu wyników Radny Senior pogratulował wyboru nowo wybranemu 
przewodniczącemu rady. Nowo wybrany przewodniczący Kazimierz Piszczałka 
podziękował za wybór i zaufanie jakim został obdarzony oraz przejął prowadzenie 
dalszych obrad sesji. 
 
Pkt 7. Wybór Wiceprzewodniczącego Rady Gminy  
 
W tym punkcie najpierw radni zgłosili 3 kandydatury na Wiceprzewodniczącego Rady 
Gminy. 
Radny Zimoch Piotr zgłosił kandydaturę radnego Zalewskiego Leszka, który nie 
wyraził zgody. 

 



Radna Kosińska Ewa zgłosiła kandydaturę radnego Adama Kopisa, który wyraził 
zgodę. 
Radna Skotnik Elżbieta zaproponowała Pana Jacka Markiewicza, który wyraził 
zgodę. 
 
Następnie podano kandydatury do komisji skrutacyjnej w osobach: 
radnego Janusza Stryczka,  Marcina Jeziornego oraz radnej Ewy Kosińskiej. 
Kandydaci wyrazili zgodę. 
Przegłosowano proponowany skład komisji skrutacyjnej.  15 radnych głosowało za  
przyjęciem przedstawionego  składu  komisji skrutacyjnej. 
Komisja ukonstytuowała się następująco: Przewodniczący Janusz Stryczek, 
członkowie Ewa Kosińska 
i Marcin Jeziorny 
   W trakcie przygotowywania kart do głosowania kandydaci na 
Wiceprzewodniczącego Rady Gminy krótko przedstawili swoją osobę obecnym na 
sesji. 
 
Radny Kopis Adam przedstawiając swoją osobę powiedział, że jest żonaty, ma dwoje 
dzieci. Został wybrany przez społeczeństwo Opatowa po raz drugi i ma zaszczyt 
reprezentować największą wioskę w gminie. Popełnił w swoim życiu jako społecznik i 
radny poprzedniej kadencji, a także w życiu osobistym kilka błędów i czas aby 
wszystkie poszły w dobrym kierunku. Na pewno nie będzie osobą tylko do liczenia 
głosów, bo wiceprzewodniczący ma również jeszcze kilka zadań. Jest otwarty na 
wszystkie sprawy, nie tylko Opatowa, ale i całej Gminy. Radny zapewnił również, że 
nie we wszystkich kwestiach będzie zgadzał się z przewodniczącym rady jeśli nie 
będą one dobre dla Łęki Opatowskiej jako Gminy. 
 
Radny Jacek Markiewicz powiedział, że ma 37 lat, żonę dwoje dzieci i prowadzi 
własna działalność gospodarczą. Radnym został  po raz pierwszy. Lubi przyjąć 
stronę, która jest dla dobra ogółu 
  
  Po  wystąpieniach kandydatów przeprowadzono tajne głosowanie, które 
poprzedzono przypomnieniem zasady głosowania przez przewodniczącego komisji 
skrutacyjnej. Komisja policzyła głosy  i odczytała protokół. 
W wyniku tajnego głosowania  poszczególni radni otrzymali następującą liczbę 
głosów: 
Kopis Adam - 9 
Markiewicz Jacek- 6 
W związku z powyższym Przewodniczący Rady Kazimierz Piszczałka odczytał 
projekt uchwały Nr I / 3 / 2006 w sprawie wyboru Wiceprzewodniczącego Rady 
Gminy Łęka Opatowska, która  stwierdza wybór  Pana Adama Kopisa na  
Przewodniczącego Rady Gminy. Za przyjęciem uchwały głosowało 15 radnych. 
 
Nowo wybrany Wiceprzewodniczący Rady Adam Kopis podziękował za oddanie na 
niego głosów i zapewnił, że nie zawiedzie zaufania. 
 
Pkt 8. Sprawozdanie wójta o stanie Gminy. 
 
Sprawozdanie wójta o stanie Gminy przedstawił wójt Wacław Szalek i stanowi  
załącznik do niniejszego protokołu. 
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Pkt 9. Interpelacje radnych Rady Gminy 
 
Przewodniczący Rady Piszczałka Kazimierz poinformował, że  na jego ręce nie 
wpłynęła żadna interpelacja. Wyjaśnił, że każdy radny ma prawo wnieść interpelację i 
zapytania do wójta na piśmie, przez Przewodniczącego Rady,  na którą otrzyma 
również odpowiedź pisemną. Interpelacje składa się w sprawach ważnych dla 
społeczności. Na zapytania może być udzielona odpowiedź ustna.  

 
Pkt 10. Wolne głosy i wnioski. 
 
W wolnych głosach i wnioskach głos zabrali: 
-  radny Flaczyk Jerzy poprosił aby utrzymać środę jako dzień sesyjny. 
- radny  Zimoch Piotr zaproponował, aby obrady sesji rozpoczynały się o godzinie 
14:00 ponieważ społeczeństwo wyraża chęć uczestniczenia w sesji, o czym 
informowali na zebraniach przedwyborczych. 
Radny zwrócił się z prośbą do Wójta Gminy  o kopię podpisanej umowy w sprawie 
drogi Biadaszki – Młynarka,  o której wójt wspomniał w sprawozdaniu. Radny 
uczestniczył w rozmowach i ustaleniach na ten temat ze Starostą wraz z  byłym 
radnym Błażejewskim Andrzejem  i dalej chciałby  się tą sprawą zająć. Radny 
zaprosił do współpracy radną z Biadaszek Panią Woźnicę Annę, jeśli  będzie  taka 
wola. 
- radny Flaczyk Jerzy zaapelował, aby  następna sesja odbyła się o godzinie 11:00, a 
potem podyskutować 
 o innej godzinie rozpoczęcia sesji. 
- Przewodniczący Rady Piszczałka Kazimierz poprosił o przemyślenia sprawy 
uczestniczenia poszczególnych radnych w komisjach stałych rady, które na swoim 
posiedzeniu wybiorą ze swego grona przewodniczącego. 
 Zaproponował również, aby w punkcie wolne głosy  i wnioski radni  przemawiali na 
siedząco, ponieważ są to polemiki, zapytania dyskusje. Przewodniczący proponuje 
ten punkt potraktować bardziej roboczo. 
- radny Flaczyk Jerzy zapytał kiedy planowana jest następna sesja. 
Przewodniczący Rady odpowiedział, że najpierw trzeba wybrać nowego wójta i 
muszą zostać ogłoszone wyniki. 
 
Pkt 11. Zakończenie obrad I sesji Rady Gminy. 
 
W związku z tym, że więcej pytań nie było Przewodniczący Rady Piszczałka 
Kazimierz zamknął obrady I sesji Rady Gminy Łęka Opatowska. 
 
 
           Protokołowała 
 
            W. Biegasik  
 
 

 


